
 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2021-02-25 

nr 3/2021 
 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdagen den 25 februari 2021 klockan 18:30 – 20:15 Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 

Gustav Johansson (M) ordförande §§1-2, §§ 

4-22 

Veronica Palm (S) vice ordförande 

Henrik Virro (M) §§ 1-19 

Erika Wing (M) §§ 1-19 

Jonas Nilsson (M) §§ 1-19 

Urban Rybrink (L) §§ 1-6, §§ 8-22 

Ola Gabrielson (MP)  

Christina Peterson (C)  

Bo Hansson (S) §§ 1-19 

Gisela Norrman (S) §§ 1-19  

Hassan Jama (V) §§ 1-19 

Lena Rydblom (V) 

Tobias Karlsson (SD) 

 

  

Tjänstgörande ersättare 

Björn Wredberg (M) tjänstgör för Gustav Johnsson (M) § 4 

Nadin Fakhro (L) tjänstgör för Urban Rybrink (L) § 7 

 

Ersättare 

Kristiina Katajikko (M) 

Camilla Hane (M) 

Björn Wredberg (M) §§ 1-19 

Aura Baila (M) §§ 1-19 

Nadin Fakhro (L) §§ 1-19 

Nickie Excellie (MP) §§ 1-19 

Elisabet Abelson (C) §§ 1-19 

Mikael Hörnkvist (S) §§ 12-19 

Halahen Zaidane (S) §§ 1-19 

Simon Pittuco (V) §§ 1-19 

Margareta Olofsson (V) §§ 1-19 

Inge Pihlström (SD) §§ 1-19 

Lisa Palm (Fi) §§ 1-19 

 

Tjänstepersoner 

Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Anna Larsson §§ 1-19, Jeanette 

Holmqvist, Veronica Starck §§ 1-19, Leif Kananen §§ 1-19, Kersti Tagesson §§ 1-19, Anette 

Appelberg §§ 1-19, t.f. avdelningschef Christina Agewall §§ 1-19, utredare Linnea Kleiner §§ 

1-19, nämndsekreterare Magnus Hillborg 

 
Personalföreträdare 

Camilla Rantakyrö Nilsson (Kommunal) §§ 1-19, Ellinor Nordlander (Lärarförbundet) §§ 1-19 

Justering 2021-03-02 

 
Sekreterare 
 

 

Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

 

 

Gustav Johansson (M) §§ 1-2          Veronica Palm (S) §§ 1-2 

samt §§ 4-22                                     samt §§ 4-22 
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Vice ordförande                                    Justerare 

 

 

Veronica Palm (S) § 4                        Urban Rybrink (L) § 4 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 

att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll 

avseende §§ 1-2 samt §§ 4-22. 

 

Vidare utsågs ledamoten Urban Rybrink (L) att tillsammans med vice ordförande 

Veronica Palm (S) justera dagens protokoll avseende § 3. 

 

Justering sker tisdag den 2 mars 2021 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   

 

Sammanträdet ajournerades kl. 19:10-19:15 på grund av tekniska problem med 

internetuppkopplingen. 
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§ 3 
Konstgräs i den så kallade kaninburen i Asöparken 

Svar på medborgarförslag   
 

Jäv 

Gustaf Johansson (M) anmäler jäv och deltog inte i genomgång och beslut i 

ärendet. 

 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag från en 

person inom idrottsföreningen Örby IS. Personen vill att det ska läggas 

konstgräs på en fotbollsplan Örby. Föreningen fyller 100 år 2021. 

 

Förvaltningen är positiv till detta och ska ha kontakt med idrottsförvaltningen 

inom Stockholms stad för att undersöka om det går att flytta gammalt konstgräs 

till fotbollsplanen i Örby. Att flytta konstgräs är ett bra sätt ur miljösynpunkt. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

10 februari 2021. 

Dnr EÅV 2020/509. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Sverigedemokraterna är, precis som förvaltningen, positiv till 

medborgarförslaget. Vi anser att projektet mellan Solna Stad och Stockholms 

Fotbollsförbund för att testa miljövänliga konstgräsmaterial till fotbollsplaner 

är intressant. På en av deras fotbollsplaner testas alternativa material till 

granulat. Materialen består till exempel av kork, olivkärnor, sockerrör och 

kokos. Vi anser att det är en poäng om vår stadsdel anlägger en av de första 

miljövänliga fotbollsplanerna med miljövänligt material. Därför uppmanar vi 

stadsdelsförvaltningen att i sina kontakter med idrottsförvaltningen verka för att 

så blir fallet. 
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§ 4 
Bättre beslyning kring Margaretaparken i Gamla Enskede 

Svar på medborgarförslag   
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag från en 

person i Enskede. Personen vill att det ska bli mer belysning i Margaretaparken 

som ligger i Gamla Enskede.  

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker att det är bra med mer 

belysning i parkerna. Förvaltningen ska ta reda på om det behövs mer belysning 

i Margaretaparken och var den ska sitta i parken. Om det behövs mer lampor 

kommer förvaltningen sätta upp det. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 januari 2021. 

Dnr EÅV 2020/519. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 
Låt Milanparken vara en levande park för allmänheten i Hagsätra 

Svar på medborgarförslag   
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren betonar vikten av 

erbjuda barn och ungdomar fritidsaktiviteter och mötesplatser för 

Hagsätraborna. Förslaget handlar om att inrätta parkleksverksamhet i 

Milanparken. I dagsläget anser förvaltningen att det är viktigt med verksamheter 

för barn och ungdomar och att det finns flera mötesplatser i området. Det är 

viktigt att väga in samtliga områdens behov och bör då vänta in pågående 

arbeten innan beslut om en parklek i Hagsätra kan tas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

3 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/572. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Belysning av Årstalidens lekplats samt Storängsparkens lekplats 

Svar på medborgarförslag   
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag från en 

person i Årsta. Personen vill att det ska sättas upp mer lampor och belysning i 

lekplatser. Personen vill att det ska bli bättre belysning i Årstaliden lekplats och 

Storängsparkens lekplats.  

 

Förvaltningen arbetar med att sätt upp mer lampor i dessa två parker. 

Förvaltningen tror att det kommer vara klart i februari eller mars 2021. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 januari 2021. 

Dnr EÅV 2020/581. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 
Skrivelse om våldet under pandemin 
 

Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Många stannar hemma just nu för att de inte ska bli smittade av corona-viruset.  

 

Politiker i stadsdelsnämnden är oroliga för att fler personer utsätts för våld av 

någon som de har en nära relation till, nu när många stannar hemma. Politikerna 

undrar om det är fler personer som har sökt hjälp hos förvaltningen, för att de 

utsätts för våld. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

4 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/651.    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Öppna upp nämndssammanträden via länk 
 

Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt Initiativ vill att 

förvaltningen undersöker möjligheter till att direktsända stadsdelsnämndens 

sammanträden. 

 

Förvaltningen ställer sig positiva till detta och föreslår att testa stadens 

videoplattform 23video under nämndens sammanträde i mars 2021. Däremot ser 

förvaltningen juridiska problem med att involvera medborgarna i diskussioner 

och frågestunder under direktsändningen och föreslår därför att låta 

medborgarna skicka in frågor i förväg. 

 

Förvaltningen påpekar även betydelsen av att sammanträdena fortfarande är att 

anse som stängda för allmänheten. En direktsändning av sammanträdena är 

därför en tillgänglighetsåtgärd för våra medborgare under en pandemi för att 

värna om den lokala demokratin. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

3 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/653.   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds verksamhetsberättelse 

2020     

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Verksamhetsberättelse med bokslut för 2020 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Nämnden godkänner blankettset sdn14 enligt bilaga 1. 

3. Nämnden godkänner resultat- och balansräkning enligt bilaga 2. 

4. Nämnden begär ombudgetering med 0,95 mnkr för trygghetsinvestering. 

5. Nämnden godkänner uppföljning av klimatinvesteringar enligt bilaga 3. 

6. Nämnden godkänner uppföljning av trygghetsinvesteringar enligt bilaga 4. 

7. Nämnden fastställer beloppsgränsen för poster som har periodiserats 

manuellt till 20 000 kronor per tillfälle. 

8. Nämnden beslutar att ackumulerat netto om 76,1 mnkr avseende 

resultatenheterna överförs till 2021. 

9. Nämnden godkänner uppföljning av internkontrollplanen enligt bilaga 5. 

10. Nämnden godkänner underlag till Stockholms stads Förskolerapport 2020 

enligt bilaga 6. 

11. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen bedömer att nämnden bidragit till att uppfylla 

kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och att målen för verksamhetsområdena 

i hög grad har uppfyllts. Nämndens mål bedöms i huvudsak ha uppnåtts. 

Verksamheten har också kunnat inrymmas inom givna ekonomiska ramar. 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

3 mars 2021. 

Dnr EÅV 2021/22. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 

särskilt uttalande: 
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Först vill vi framföra vårt varmaste tack till alla medarbetare runt om i 

stadsdelen som får vår verksamhet att fungera varje dag året om. Under 2020 

dessutom med de enorma påfrestningar personal, brukare och medborgare 

utsatts för med anledning av pandemin och de restriktioner för minskad 

smittspridning den medfört. Vi noterar att verksamhetsberättelsen för det 

gångna året naturligtvis också präglas av den unika situation vi befunnit oss i 

under det gångna året.  

 

Samtidigt som pandemin drabbar världen, så slår effekten av den borgerliga 

politiken i Stockholms stadshus till mot Enskede-Årsta-Vantör och oss som bor 

här. Redan när verksamhetsplanen antogs så påpekade vi att det inte är 

skattesänkningar som behövs för att värna vår del av staden. Våra medborgare 

och medarbetare förtjänar förbättringar i välfärden, inte negativa effekter av 

stadshushögerns iver att minska det gemensamma. 

 

I verksamhetsberättelsen går att utläsa att borgerligheten, även utöver 

pandemins effekter, går mot ett misslyckande. Vi ser exempelvis en ökning av 

barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd.   

 

Det är glädjande att medborgarkontoret i Rågsved, som startades under förra 

mandatperioden under den rödgrönrosa majoriteten, har varit så framgångsrikt 

i sitt arbete och haft många besök under året. Det visar på det stora behovet av 

att stadens verksamheter finns nära och tillgängligt för invånarna i vår stadsdel.  

 

Våldet mot kvinnor och barn i stadsdelen är djupt alarmerande och har under 

flera års tid ökat. Därför är det positivt att förvaltningen valt att permanenta 

den tillfälliga tjänsten inom Relationsvåldsteamet (RVT) för att stärka upp i 

arbetet. Däremot ser vi att stadens budget under de senaste åren för individ- och 

familjeomsorg inte täcker de resursbehov som finns i vår stadsdel för att möta 

det ökade våldet.  

 

Avslutningsvis noterar vi att det överskott som finns är ett resultat av 

regeringens aktiva politik för att minska de negativa ekonomiska effekterna av 

pandemin, mest tydligt med övertagande av sjuklöneansvaret. För oss är det av 

yttersta vikt att de resurser vi har går tillbaka in i verksamheten. Det finns stora 

behov innan alla medborgare kan känna sig nöjda med den välfärd vi erbjuder 

och stolta över en trygg och snygg stadsdel att leva och bo i. 

 

Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom socialdemokraternas och vänsterpartiets 

gemensamma särskilda uttalande. 
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Särskilt uttalande 
Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Inledning 

Vi Sverigedemokrater strävar efter ett samhälle som är präglat av trygghet, 

välstånd och demokrati. För att nå våra mål behövs en stark folklig solidaritet 

och sammanhållning. 

 

Stockholm har lidit hårt av den pandemi som nu råder. Det är vår bild att 

stadsdelens tjänstemän har gjort ett mycket bra arbete med att hantera pandemin 

och verksamheten i övrigt. 

 

1. En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

Vi ställer oss mycket tveksamma till förvaltningens bedömning att vår stadsdel 

helt uppfyller kriteriet om att vi är en trygg, säker och välskött stadsdel att bo 

och vistas i. Nyligen presenterade BRÅ en rapport som visar att varannan 

högstadieelev i Sverige undviker platser eller personer för att de känner sig 

otrygga. Som vi tidigare har påpekat visar den senaste nationella 

trygghetsundersökningen att drygt 30% av invånarna i vår stadsdel känner sig 

otrygga eller avstår ifrån att gå ut sent på kvällen. Stockholmsenkäten från 2020 

ger också en dyster bild av våld och trygghet för ungdomar högstadiet och 

gymnasiet.  

 

Långtidsarbetslösheten är fortfarande alltför stor i stadsdelen. Att endast en 

femtedel av de som beviljades ekonomiskt bistånd kunde skrivas ut som 

självförsörjande under året är otillfredsställande. Vi Sverigedemokrater 

efterfrågar en tydlig bild av anledningen till detta. Avslutningsvis vill vi säga att 

det är glädjande att i princip alla äldre människor som bor på särskilt boende 

och servicehem i vår stadsdel nu är vaccinerade mot Covid-19. 

 

2. En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

Det är glädjande att Stockholms Stad det senaste året har avancerat från plats 

111 till plats 80 på den ranking av kommuner som Svenskt Näringsliv genomför 

och presenterar på sajten foretagsklimat.se. Det visar att Stockholm mår bättre 

när vi slipper vänsterns styre av staden. Sverigedemokraterna anser dock att vi 

kan nå ännu högre. Vi borde jämföra oss med framgångsrika kranskommuner 

som Solna, Danderyd och Sollentuna (så kallad ”benchmarking”). Lyckade 

satsningar och andra aspekter som ger ett gott företagsklimat i dessa kommuner 

kan vara värda att försöka ta efter.  
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Minska osund konkurrens, förbättra kommunens upphandlingar, hjälpa 

företagare att göra rätt samt att i övrigt ha en god dialog med företagare i 

Stockholm är exempel på åtgärder som skapar tillväxt och dynamik i Stockholms 

Stad. Att få bort kriminalitet är också ett effektivt sätt att öka tillväxten i vår stad. 

Nyligen kom signaler från polisen att en av sex företagare avstår att expandera 

eller starta nytt på grund av den existerande kriminaliteten. 

 

En god och trygg elförsörjning är viktigt för att Stockholms Stad ska kunna 

uppnå dynamik och tillväxt i framtiden. Både digitalisering och övergång av 

transportsektorn från fossila bränslen till el kommer att ställa stora krav på 

Stockholms Stads elförsörjning. Idag ser vi tyvärr att omställningen bort från 

fossila bränslen måste planeras och genomföras bättre. Dessutom gör ett 

bristfälligt elnät vår stad sårbar för skiftningar i efterfrågan. Osäkerheten för 

framtida etableringar som kräver mycket el kan komma att bli alltför stor. 

Konsekvenserna är allvarliga eftersom det på allvar påverkar 

samhällsutvecklingen i Stockholm. Det handlar om att vanliga butiker inte kan 

byggas, det blir osäkert om man kan förverkliga nya stadsdelar och 

tunnelbanelinjer riskerar att inte byggas. 
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§ 10 

Uppdatering av Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 

delegationsordning 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner uppdateringarna i delegationsordningen enligt bilaga 1. 

2. Nämnden ger sociala delegationen i uppdrag att enligt 6 kap. 37 § 

kommunallagen (2017:725) besluta på nämndens vägnar i den uppdaterade 

beslutspunkten 1.9. Sådant beslut ska anmälas i enlighet med vad som anges i 

delegationsordningen.   

3. Nämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att enligt 7 kap. 5 § 

kommunallagen (2017:725) besluta på nämndens vägnar i beslutspunkten 7.5 

och i uppdaterade beslutspunkter 2.1, 2.7 och 3.5. Sådana beslut ska anmälas i 

enlighet med vad som framgår av delegationsordningen.  

4. Nämnden överlåter enligt 7 kap. 6 § kommunallagen (2017:725) åt 

stadsdelsdirektören att i sin tur uppdra åt annan anställd inom kommunen att 

besluta i stadsdelsdirektörens ställe i uppdaterade beslutspunkter 2.1, 2.7 och 

3.5. Stadsdelsdirektörens beslut om vidaredelegering ska anmälas till 

nämnden. 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

En delegationsordning är ett levande dokument som behöver uppdateras 

regelbundet. Nuvarande delegationsordning fastställdes av nämnden i april 2020 

och uppdaterades senast i augusti 2020. 

 

Sedan uppdateringen i augusti 2020 har behov av ändringar i 

delegationsordningen uppkommit. Förvaltningen föreslår att redovisade 

ändringar genomförs och gäller från och med den 26 februari 2021. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 januari 2021. 

Dnr EÅV 2020/108. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Förtida avslut av driftavtal med Vardaga Äldreomsorg AB för 

Mårtensgårdens VoB, samt uppsägning av hyresavtal för 

inhyrningsobjektet Mårtensgårdens VoB  

 

Jäv 

Urban Rybrink (L) anmäler jäv och deltog inte i genomgång och beslut i 

ärendet. 
 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd rekommenderar kommunstyrelsen 

att säga upp driftavtalet med Vardaga Äldreomsorg AB för Mårtensgårdens 

vård- och omsorgsboende i förtid. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning ges i uppdrag att avveckla 

verksamheten på Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende senast 2021-

04-01. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning ges i uppdrag att säga upp 

samtliga hyresavtal inom inhyrningsobjektet Mårtensgårdens vård- och 

omsorgsboende så snart som möjligt. 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning ges i uppdrag att söka 

budgetjusteringar för avveckling/ omstrukturering av lokaler. 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd föreslår att kommunstyrelsens 

ekonomiska utskott godkänner avvecklingen. 

6. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende är ett boende för äldre personer med 

demenssjukdomar. Vardaga Äldreomsorg AB är ett företag som idag driver 

Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende på uppdrag av Stockholms stad. Det 

finns idag många tomma lägenheter på Mårtensgården och det innebär höga 

kostnader för förvaltningen. Avtalet med Vardaga Äldreomsorg AB behöver 

därmed avslutas i förtid. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning föreslår att Mårtensgårdens vård- 

och omsorgsboende avvecklas och hyreskontrakten för lokalen sägs upp. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

8 februari 2021. 

Dnr EÅV 2021/71. 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Av 45 lägenheter i vård- och omsorgsboendet med demensinriktning, 

Mårtensgården på Kumlagatan 5 i Rågsveds centrum – står idag 31 lägenheter 

tomma. Behovet tycks ha minskat drastiskt och det har inte flyttat in nya boende 

på ett år (pandemiåret 2020).  

 

Då entreprenören Vardaga Äldreomsorg AB meddelat förvaltningen att de 

önskar träda ur avtalet för Mårtensgården i förtid, så är det fullt förståeligt. 

Företaget drivs av vinstintressen och inte av skyldighet att tjäna äldres behov. 

Det är även lätt att inse att även förvaltningen är positiv till att avveckla 

verksamheten då det tycks ha varit en låg efterfrågan på lägenheter i 

Mårtensgården. 

 

Vi ser positivt på att förvaltningen säkrar Mårtensgårdens boende förtur till 

annat boende enligt valfrihetssystemet i staden. Då förvaltningen inte ser ett 

fortsatt behov av lokalerna på Kumlagatan 5 och därför vill säga upp 

hyresavtalen, anser vi att man bör göra en utvärdering både av placering och 

innehåll i verksamheten.  

 

Därtill är det beklagligt att det är stadsdelen eller staden som behöver ta 

kostnaden för flytt och så vidare, när nu avtalet sägs upp och verksamheten 

avyttras. Det rimliga vore att ansvaret för kostnader ligger på den som ansvarar 

för boendet.  

 

Vid framtida nybyggnationer i stadsdelen skulle vi vilja placera 

demensavdelningar i kvarter med grönskande innergårdar. Det innebär en trygg 

och bekväm närhet till utevistelse – nog så viktigt för äldre med demens att få 

uppleva årstidernas växlingar i kroppen. 

 

Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom vänsterpartiets särskilda uttalande. 
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§ 12 

En samlad djurhälsoreglering (SOU 2020:62) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1663 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen En samlad djurhälsoreglering. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet 

En ny EU-förordning gällande djurhälsa ska börja verkställas under april 

2021. Detta har lett till en översyn av den nuvarande svenska 

djurhälsolagstiftningen på uppdrag av regeringen. 

 

Syftet med översynen är att anpassa den nya svenska lagstiftningen till 

Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2016/429 om överförbara 

djursjukdomar och om ändring och upphävande av vissa akter med avseende 

på djurhälsa (EU:s djurhälsoförordning) samt andra nya EU-rättsakter. Utöver 

detta syftar översynen till att skapa en modern och sammanhållen lagstiftning 

som säkerställer ett gott smittskydd. Lagstiftningen ska även tillvarata 

djurskyddsintressen, folkhälso- och miljöintressen samt 

produktionsekonomiska intressen. 

 

Utredningen konstaterar att flertalet myndigheter berörs, men även 

bitillsynsmän och privatpersoner samt företag i viss mån.  

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning är positiva till den nya 

lagstiftningen som möjliggör ett sunt smittskydd, en förbättrad folkhälsa och 

miljö samt ett tydligare ansvar. 

 

Förvaltningen konstaterar att förvaltningen har en viss djurhållning inom sin 

verksamhet och kommer därför behöva vidta åtgärder för att säkerställa att 

förvaltningen uppnår de nya kraven. Därför föreslår förvaltningen en intern 

utredning för att fastställa att kontrollen över djurhållningen överensstämmer 

med den nya lagstiftningen. 

 

Vidare föreslår förvaltningen att Stockholms stad tar fram riktlinjer för 

djurhållning inom kommunen med hänsyn till den nya lagstiftningen och de 

ökade kraven. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

3 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/643. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Motion om långsiktigt boende och skolgång för utsatta EU-

medborgare 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1521 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 

Anna Rantala Bonnier från partiet Feministiskt initiativ (Fi) tycker att 

Stockholms stad borde ordna bättre boende för utsatta EU-medborgare och se till 

att deras barn får gå i skolan.  

 

När det gäller boendefrågor ansvarar stadens socialförvaltning för frågor om 

stadsövergripande insatser för personer som inte är kommuninvånare ex. EU-

medborgare.  

 

För att tillgodose behov hos målgruppen har socialförvaltningen, tillsammans 

med flera ideella organisationer, ingått ett s.k. IOP:avtal avseende  EU- och 

tredjelandsmedborgare.  

 

Eftersom rättsläget kring om barn till EU-medborgare utan uppehållsrätt har rätt 

till utbildning är oklart anser sig förvaltningen inte kunna stödja förslaget i 

motionen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

7 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/505. 

 

Yrkande 

1. Hassan Jama m.fl. (V) yrkade bifall till motionen i sin helhet, samt 

2. att därutöver anföra 
 

Vi tackar förvaltningen för ett svar som lyfter fram viktiga aspekter.  Svaret 

påminner också om den komplexitet som uppstår i frågor gällande EU-

medborgare och att det är en grupp som i många fall riskerar att hamna mellan 

stolarna på grund av tex rådande lagstiftning eller att det, som förvaltningen 

skriver, inte finns rätt kännedom finns kring vilka åtgärder som bör sättas in och 

hur det ska gå till. 
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Samtidigt befinner vi oss mitt i en pandemi och till följd av den anser vi att det 

är särskilt akut att prioritera rätt insatser för att begränsa smittspridning. Något 

som tyvärr riskerar att ske när utsatta grupper fortsatt tvingas flytta runt mellan 

olika boenden och inte erbjuds en mer permanent lösning. Tillgången till 

långsiktigt boende är därför inte bara viktigt för att det ger personerna i fråga 

möjlighet till stabilitet, och därmed tid till att istället fokusera på att tex söka 

arbete, utan också ett sätt att minska smittspridningen. 

 

När det gäller utbildning för barn till EU-medborgare vill vi återigen hänvisa 

till barnkonventionen och alla barns rätt till utbildning. Det bör gälla alla barn 

som vistas och bor i Stockholm under en längre tid - och inte göras några 

undantag oavsett om de omfattas av skollagen eller inte. Vi ser positivt på 

ambitionen att lyfta frågan ur ett bredare perspektiv gällande lagstiftning och 

praxis och vill återigen understryka att det som alltid bör sättas i första hand är 

att kunna garantera alla barn deras mänskliga rättigheter. Om staden inte 

erbjuder skolgång till EU-medborgares barn bryter staden direkt mot 

barnkonventionens bestämmelser om alla barns rätt till utbildning, och fråntar 

barnen rätten till en av konventionens grundprinciper; varje barns rätt till att 

utvecklas fysiskt, psykiskt och socialt. Och där har tillgången till skolgång en 

direkt avgörande roll. 

 

Yrkande 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Hassan Jamas m.fl. (V) yrkande mot 

sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 

 

Reservation 
Hassan Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 

yrkande. 

 

Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom vänsterpartiets yrkande. 
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§ 14 

Motion om behåll och utveckla spelplaner i Bandhagen-Högdalen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1219 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 

I motionen framförs att antalet spelplaner i stadsdelsområdet minskar genom att 

de ska bebyggas med bostäder, arbetsplatser eller paviljonger. Motionären 

föreslår minst en ny fotbollsplan inom Bandhagen-Högdalen och att Högdalens 

BP beläggs med konstgräs och spolas vintertid.   

 

Förvaltningen instämmer i att det är viktigt med möjligheter till både 

organiserad träning och spontanidrott. Stadsdelsförvaltningen sköter driften av 

två konstgräsplaner i närheten av Bandängens skola och bidrar till möjligheterna 

att åka skridskor m.m. vintertid genom att spola fotbollsplanerna Hagdalen, 

Dalbotten. Även andra möjligheter till träning och spontanidrott finns i 

stadsdelsområdet. De förslag som motionären lämnar ligger utanför 

stadsdelsnämndens ansvarsområde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

10 mars 2021. 

Dnr EÅV 2020/593. 

 

Yrkande 

1. Veronica Palm (S) m.fl. och Hassan Jama m.fl. (V) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag på motionen , samt 

2. att därutöver anföra 
 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ i Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd bifaller förvaltningens svar på motion gällande 

spelplaner i Bandhagen-Högdalen.  

  

Fotbollen är en av de större sporterna för både flickor och pojkar, och fungerar 

som skydd mot utanförskap, segregering i vår stadsdel. Den är även en viktig 

faktor för att stärka folkhälsan i unga år och livet ut.  
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Därför kommer vi alltid att arbeta för att det skall finnas konstgräsplaner i alla 

stadsdelens områden med rimligt avstånd till unga och unga vuxna, både för den 

organiserade fotbollen och spontan fotbollen.   

 

Yrkande 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Veronica Palms m.fl. (S) och Hassan 

Jamas m.fl. (V) yrkande mot sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i 

enlighet med hans eget förslag. 

 

Reservation 
Hassan Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 

yrkande. 

 

Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom socialdemokraternas och vänsterpartiets 

gemensamma yrkande. 
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§ 15 

Samråd om förslag detaljplan för fastigheten Ånn 7 m.fl., Årsta,      

S-Dp 2017-15931 

Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2017-15931 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen, samt 

2. att därutöver anföra 

 

I detaljplanen kommer en parkering som idag är flitigt använd bebyggas. I 

stadsdelen har det tidigare byggts både på parkeringar och vid parkeringshus.  

 

När det byggs på existerande parkeringsplatser som redan används blir det 

missvisande att använda sig av parkeringstal som enbart utgår från den 

planerade bebyggelsen. I planbeskrivning beskrivs det som att det kommer 

tillföras 17 st parkeringsplatser totalt i och med denna bebyggelse. Det är inte 

ett nettotal då antalet parkeringsplatser som försvinner är betydligt större. Det 

är faktiskt som så att antalet parkeringsplatser minskar rejält i och med den 

föreslagna bebyggelsen. 

 

Byggaktören avser att de nya bostäderna ska upplåtas som seniorbostäder, men 

det regleras inte av detaljplanen. De kan således ändras till att även yngre bor i 

lägenheterna vilket då skulle kunna öka behovet av parkeringsplatser. Blir det, 

som byggaktören avser, seniorbostäder är det viktigt att öka möjligheten till 

förflyttning för denna grupp. För många äldre är kollektivtrafik ett 

problematiskt resesätt varför bil är ett viktigt alternativ. Det är alltså av stor 

vikt att det finns parkeringsplatser även för seniorlägenheterna och antalet 

parkeringsplatser för de nna grupp är antagligen underskattat. 

 

Samtidigt lever vi i en stad där vi vill minska utsläppen och förbättra 

luftkvaliteten och levnadsmiljön. Idag pågår en elektrifiering av fordonsflottan i 

Sverige och behovet av laddinfrastruktur ökar varje månad. Personer som bor i 

lägenheter har ofta svårt att få en fast parkeringsplats med laddning. Det 

medför att omställningen av fordonsflottan tar längre tid än nödvändigt. 

Möjligheten att i framtiden kunna ladda en elbil, med betydligt lägre eller inga 

lokala utsläpp, måste därför tas i beaktande när nya parkeringsplatser 

planeras. Även användandet av bilpooler är något majoriteten vill se en ökning 

av.  
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Majoriteten anser därför att en ordentlig parkeringsutredning genomförs som 

beaktar nuvarande parkeringssituation och hur den ska fungera även efter att 

parkeringen försvinner. Vidare vill vi att möjligheten till laddning och bilpooler 

utreds på nya parkeringsplatser. 

 

Ärendet 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått ett förslag på en detaljplan. 

En detaljplan bestämmer vad som får byggas på en speciell plats. Detaljplanen 

har tagits fram av stadsbyggnadskontoret och handlar om en plats i Årsta. Den 

nya detaljplanen gör det möjligt att bygga ett nytt vård- och omsorgsboende och 

nya seniorbostäder på Årstavägen. Det gamla vård- och omsorgsboendet som 

finns där idag ska rivas. 

 

Förvaltningen tycker det är bra att ett nytt vård- och omsorgsboende byggs i 

Årsta. Förvaltningen tycker att det behöver bli bättre skugga på innergården 

eftersom det blir allt vanligare med värmeböljor. Förvaltningen tycker också att 

det behövs rätt kompetens för att sköta om dagvattenhanteringen vid de nya 

husen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 januari 2021. 

Dnr EÅV 2021/36. 

 

Yrkanden 

1. Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP) och 

Christina Peterson (C) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut, 

samt 

2. att därutöver anföra 
 

(Se anförandet under nämndens beslut) 

 

Tobias Karlsson (SD) ställde sig bakom Gustav Johanssons m.fl. yrkande. 

 

Veronica Palm m.fl. (S) och Lena Rydblom m.fl. (V) yrkade att nämnden ska besluta 

i enlighet med förvaltningens förslag utan anförandet från Gustav Johansson m.fl. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Veronica Palms m.fl. (S) och Hassan 

Jamas m.fl. (V) yrkande mot sitt eget m.fl. yrkande och fann att nämnden 

beslutar i enlighet med hans eget m.fl. förslag. 
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Reservation 
Veronica Palm m.fl. (S) och Lena Rydblom m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget yrkande med följande tillägg. 

 

Det är anmärkningsvärt att den grönblå majoriteten väljer att lägga fram och 

bifalla ett förslag som innebär fler parkeringsplatser. I centralt område som 

Årsta borde tillgängligheten till kollektivtrafik och andra alternativ, bortom 

bilen, stå i fokus. En god stadsutveckling bidrar till omställningen, ökar den 

sociala hållbarheten och bidrar till ett Stockholms som håller ihop. 

 

Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom socialdemokraternas och vänsterpartiets 

gemensamma yrkande samt reservation. 
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§ 16 

Anmälningsärenden  

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2021/2 

B. Delegationsbeslut 

C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet i februari ställdes in 

D. Protokoll från funktionshinderrådet 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2021-02-16 

F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   

        



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2021-02-25 

Sida 28 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 17 

Uppföljning av dataskyddsarbetet i Enskede-Årsta-Vantör 2020 – 

årsrapport från dataskyddsombudet 

Anmälningsärende 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har tagit del av rapporten och lägger den 

till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens dataskyddsombud har granskat hur nämnden har följt 

dataskyddsförordningen och brottsdatalagen under 2020. 

 

Granskningen visar bland annat att en del personuppgiftsincidenter kan undvikas 

om nämnden implementerar Stockholms stads informationssäkerhet i 

organisationen. Nämnden har en väl fungerande rutin för att hantera 

personuppgiftsincidenter som uppdateras årsvis. Nämnden har blivit bättre på att 

uppdatera befintliga och registrera nya behandlingar men kan bli ännu bättre. En 

ny rutin för Inventering av personuppgiftsbehandlingar har tagits fram och 

kommer att implementeras år 2021. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 januari 2021. 

Dnr EÅV 2021/37. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18 

Nämndens frågor  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 

skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 

 

Inkomna skrivelser och frågor 
Veronica Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) lämnade en 

skrivelse om ”Undersök möjligheterna att inrätta en bemannad parklek i 

Milanparken”. 
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§ 19 

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  

 

Frågeställning gällande hemlösa äldre 

Förvaltningen fick vid förra veckans informationsmöte en fråga gällande hemlösa 

äldre. Nämnden informeras om att förvaltningen känner till fyra personer över 65 

år som är hemlösa samt hur förvaltningen arbetar med denna fråga. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 20 

Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad vårdnadshavare 

enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB) 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 21 

Återkallande av talan hos tingsrätten gällande beslut enligt 6 kap. 8 

§ 8 a föräldrabalken (FB), överflyttning av vårdnad  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 22 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 2 februari, 

5 februari och 18 februari 2021 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 

 

  

 

  


